

Fynsland dagsorden - bestyrelsesmøde tirsdag d. 7. oktober 2025

kl. 17:00 - 19:15, Mellemgade 15 2, 5600 Faaborg

Deltagere:

Bo Petersen (BP), Kim K. Petersen (KP), Gunnar Landtved (GL), Thomas Røddig Konradsen (TK) og Mikael Kristensen (MK - referent)

Afbud: Dorte Jensen, Yvonne Koch, Mette Abrahamsen, Thorbjørn Sørensen, Jens Peter Jacobsen og Per Jensen

Særligt inviterede: Jeppe Bundsgaard (JB)

Dagsorden	Referat	tid	Status O/I/D/B
1. Hvem er ansvarlig for oplæg og afvikling af punktet? 2. Formålet: Hvorfor har vi punktet på? 3. Leverance: Hvad skal behandling af punktet føre frem til?	1. Hvem er ansvarlig for at bringe emnet/indsats i mål efter mødet 2. Leverance: Hvad skal handlingen føre frem til? 3. Opfølgning: Hvad er de konkret handlingssteps – hvem har hvilke opgaver og hvilken leverance/understøtning ønskes fra Lokalsamfundsteamet?		
1. Siden sidst Hvem har deltaget i hvad? Ansvarlig: Alle Formål: Få opdateret hinanden på, hvad der sket siden sidste møde Leverance: Input fra alle, der har været ”i felten” siden sidst Bilag: evt. notater lægges i mødemappen i Box	MKs noter fra Forskningsdagen ligger på: https://app.box.com/s/tk58ugz9maubm0kw0zrvgmnd69rybnb4 En del afbud, men ifølge forretningsordenen er de fremmødte beslutningsdygtige, så vi kører mødet. Rolf Lyneborg Lund, lektor v. Aalborg Universitet og Brian Videbæk, Direktør for Landsdistriktsudvikling hos Dagrofa, inviteres med som oplægsholdere til årsmødet – skal vi sprede tyndt ud over alle 61 landsbyer og øerne – eller skal vi samle flere midler til udvikling i færre, levedygtige landsbyer? Ansvarlig: MK (Har fået et ja fra begge, hvis datoen viser sig at være ok i kalenderne) Leverance: - Opfølgning: Kontakt igen, når dato for Årsmøde er fastlagt	15 min.	O - I/D - B

2. Puljerne Kriterier for Puljerne fremover – ønsker vi ændringer? Skal der eksempelvis afsættes midler fra puljen til tiltag i forbindelse med Landsbysyn? Ansvarlig: MK Formål: Ønsker vi at indstille, at der ændres i kriterierne, eller er vi ok med dem Leverance: - Bilag: -	Brev til FMK om, at hvis der afsættes 25.000 årligt, så bør puljen forhøjes med det beløb. Derudover bør puljerne også kunne dække lokale beredskabstiltag. Endelig en tilføjelse om, at ansøger selv skal stille eller rejse 25 % af det søgte beløb, dog maksimalt 10.000 kr. Alle bedes få udfyldt skemaerne i Grant-One, så vi kan få givet svar. Man må gerne ringe til MK, KP eller GL ;o), hvis man har brug for hjælp. Vi mangler mange behandlinger! Ansvarlig: Alle Leverance: Besøg Grant-One og udfyld Opfølgning: -	15 min.	I/D - B
3. Landsbytopmøde Invitation kreeret af Thomas https://app.box.com/s/28btklpqodigj182ck6h2mrsgeysoscl Program Opfølgning og evaluering Ansvarlig: MK + TK (invitationen) Formål: Afklaring Leverance: Oversigt Bilag: Udskrift – følger i næste uge	TK tilpasser invitationen og MK sender ud. GL hører Malene Rask Aastrup, om hun vil erstatte Ditlev i forhold til kirkens rolle som mødested. Ansvarlig: TK, MK og GL Leverance: - Opfølgning:	10 min.	I/D - B
4. Bosætning Vi har møde med kommunen d. 20. oktober i Espe-hallen Hvem deltager – og hvilke spørgsmål har vi fra Fynsland? Ansvarlig: Alle Formål: Være klædt på til mødet Leverance: - Bilag: -	Vi ser, hvad der gror ud af mødet og følger op derefter. Hvis mødet trækker ud, kører Gunnar op til velkomstmødet i Polymeren og repræsenterer Fynsland der. Pæn tilmelding og formøde med FMK d. 13. oktober. Ansvarlig: Alle Leverance: Deltage aktivt i mødet Opfølgning: Helt sikkert ;o)	10 min.	I/D - B

5. Kommunalvalget Vi har et par opstillede til kommunalvalget – habilitetsspørgsmålet i den forbindelse diskuteres. Ansvarlig: Alle Formål: Enighed om det videre forløb frem mod valget Leverance: - Bilag: -	De to kandidater husker kasketterne, når de deltager i Bosætningsmødet d. 20. oktober. Der er ikke andre Fynslands arrangementer frem mod kommunalvalget. Ansvarlig: BP og KP Leverance: Nul valgkamp Opfølgning: -	15 min.	I/D
6. Landsby 360° og Landsbysyn Der er sendt brev fra lokalsamfundsteamet til lokalrådene – om mulige datoer i 2026 https://app.box.com/s/wmpyk99t7nyuspnxe4qmmgtk3bjl6h Ansvarlig: Alle Formål: Leverance: Bilag:	Brevet manglede Fynsland profileringen. Det sker ikke igen ;o) Der er kommet bud fra 9 lokalråd. Teamet får Buddierne med på kommunikationen med lokalrådene. Ansvarlig: Lokalsamfundsteamet og buddierne Leverance: Holde kommunikationen Opfølgning: Tilbage meldinger	15 min.	I/D - B
7. Klimagruppen Vi har nogle midler til rådighed (Vanebrudspalæet), hvad skal de udmøntes til? Ansvarlig: Alle Formål: Leverance: Bilag:	Kværndrup samler i uge 17 interesserede omkring FNs verdensmål nr. 12 ansvarligt forbrug og produktion – der gør alle biblioteker i Danmark i den uge. Sebastian H. Mernild – GL og MK kontakter bibliotekerne og Sebastian, hvis bibliotekerne er med på ideen. Lise-Lotte Liengaard spørges d. 20. om hun vil være med. Ansvarlig: GL og MK Leverance: Kontakte parterne Opfølgning: -	15 min.	I/D - B

8. Nyt fra Buddier - Vi tager en runde: 1. Yvonne: Søllinge 2. Dorte: Ferritslev 3. Bo: Nr. Broby, Brobyværk, Allested Vejle 4. Thorbjørn: Rudme 5. Kim: Espe, Krarup, Hillerslev 6. Gunnar: Ryslinge, Kværndrup, Gislev, Heden, Vantinge 7. Mette: Bakkelandet, Korinth, Diernæs 8. Mikael: Haastrup, Horneland, Bøgebjerg, Faldsled-Svanninge-Millinge Ansvarlig: Alle sørger for at have været i kontakt med "deres" landsbyer inden mødet. Formål: At alle er opdaterede på, hvad der sker "derude". Leverance: Fælles viden er delt Bilag: Eventuelle referater eller noter lægges i mødemappen i Box	Hillerslev vil gerne have 360+Landsbysyn og cykelsti Espe har været i dialog med naturstyrelsen – om et område langs den nedlagte jernbane, der er henlagt til natursti. Bolden spilles frem og tilbage mellem kommunen og styrelsen. Jørgen Knudsen kan kontaktes for en konkret løsning. Ryslinge kommunalplanudarbejdelsen er nu sat i gang Kværndrup har en person, som sidder og drikker på bænken ved Brugsen og råber ad folk, samt forretter sin nødtørft ved bænken. En støjvold er på vej ud mod motorvejen – men alle lodsejere skal være med på ideen, før den kan etableres. KLU havde køb af Egeskov Mølle på dagsordenen. Kulturarvsstyrelsen har lagt driften af møllen fra Svendborg til FMK, som derfor skal købe (1 kr.) og drive den fremover. Gislev arbejder med forsikringer, og vil gerne have besøg GL tager derned d. 21. oktober og svarer ikke på konkrete spørgsmål, men giver en generel information om, hvad forsikringen dækker.	20 min.	O
9. Nyhedsbrevene og kommunikation fremover Hvad skal kommunikeres i den kommende periode Ansvarlig: JJ og MK Formål: Enighed om nyhedsbrevene og kommunikation fremover	MK har "styr på" hjemmesiden og opdaterer løbende den nye nyhedssektion – JJ er på opgaven med af få FB siden til selv at importere og publicere nye opslag. Allan kontaktes – nyhedsbrev fjernes Ansvarlig: MK Leverance: Opfølgning:	15 min.	B
10. Eventuelt	Lokalsamfundsteamet sender velkomstbrevene ud til alle lokalråd til gennemgang og evt. ændring af indhold. Hvis der i borgmesterens hilsen nævnes noget om organisering i lokalråd, ønsker Fynsland også, at paraplyorganisationen nævnes ved samme lejlighed.	5 min.	O

SUPPLERENDE PUNKTER (hvis der er overskydende tid i den ordinære dagsorden – ellers tages de på dagsordenen til næste møde)

O = Orientering betyder, at det er en kort orientering/status om et emne – det er ikke meningen, at det skal debatteres

I/D = ideudveksling/debat betyder, at et emne (nyt eller gammelt) er åbent til debat, måske er man i en udviklingsfase og har brug for indspark vedrørende emnet.

Der er evt. mulighed for, at man har sendt materiale ud forud for mødet, som der kan tages udgangspunkt i...

B = beslutning betyder, at der skal tages en beslutning om små eller store emner – med tydelig angivelse af hvem der er ansvarlig og eventuelt sættes en deadline.